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Zápisnica č. 20/2022  
zo 17. zasadnutia Rady pre vnútorné overovanie kvality UPJŠ v Košiciach, 

 23.11.2022, Rektorát UPJŠ v Košiciach  
 
 

Prítomní členovia RVK UPJŠ:  

MAREKOVÁ, Mária, prof. Ing., CSc.; SEMANIŠIN, Gabriel, prof. RNDr., PhD.; BUJŇÁKOVÁ, Mária, prof. 
h. c. doc. JUDr., CSc.; DURÁNIK, Martin; JÁNOŠÍK, Jakub, MDDr. MPH, MBA. (online); GBÚR, Ján, 
prof., PhDr., CSc.; JEŠKOVÁ, Zuzana, doc., RNDr., PhD.; GAJDOŠOVÁ, Beata, doc. PhDr., PhD. 

 

Neprítomní členovia RVK UPJŠ: 

JELEŇOVÁ Iveta, doc. Mgr., PhD.; KARAFFA, Miloslav, Ing.; KAŤUCHOVÁ, Jana, prof. MUDr., PhD. 
MBA; KOVÁČ, Ľubomír, prof. RNDr., CSc.; KOŽÁR, Slavomír, Ing., MBA; KRUNKOVÁ, Alena, doc. 
JUDr., PhD.; RIDZOŇ, Matúš, Mgr. 

 

Hostia: 

ANDRIČÍK Marián, prof. PhDr., PhD; BORZA Peter, doc. ThDr., PhD.; ORSÁGOVÁ KRÁLOVÁ, 
Zuzana, RNDr., PhD.; SABOL Ján, doc. Mgr., PhD., ArtD. 
 
Program: 

1. Schválenie programu zasadnutia 

2. Schválenie zápisnice zo zasadnutia 20.10.2022 a kontrola uznesení 

3. Monitorovanie kvality študijných programov slovakisticko-mediálne štúdiá, na 1., 2. a 3. stupni 
štúdia, v študijnom odbore filológia, na UPJŠ Filozofickej fakulte 

4. Prerokovanie Vnútornej hodnotiacej správy o implementácii Vnútorného 
systému zabezpečovania a overovania kvality na UPJŠ 

5. Rôzne 

 

1 Schválenie programu zasadnutia 
 
Program zasadnutia nebol nikým pripomienkovaný a bol schválený v navrhnutej forme.  
 
2 Schválenie Zápisnice zo zasadnutia 20.10.2022 a kontrola plnenia uznesení 
 
Zápisnica zo 16. zasadnutia, ktoré sa konalo 20.10.2022, bola overená overovateľom, prof. PhDr. Jánom 
Gbúrom, CSc. Po overení Zápisnice boli do Kancelárie pre riadenie vnútorného systému kvality (KaVSK) 
doručené pripomienky formálneho typu, ktoré boli zapracované do finálnej verzie Zápisnice. Zápisnica 
bola následne zverejnená na webovej stránke UPJŠ v časti Vnútorný systém zabezpečovania a 
overovania kvality, v univerzitnom Repozitári dokumentov a tiež v MS Teams  - UNI RVK UPJŠ. 
 
Zápisnica bola schválená všetkými prítomnými členmi RVK UPJŠ. 
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Kontrola plnenia uznesení: 
 
Všetky prijaté uznesenia boli splnené. 

3 Monitorovanie študijných programov slovakisticko-mediálne štúdiá, v študijnom odbore 
filológia na UPJŠ FF 
 
Za Panel pre spoločenskovedné a humanitné študijné odbory, zreferovala stav študijných programov (ŠP) 
slovakisticko-mediálne štúdiá v študijnom odbore filológia, doc. Mária Bujňáková, ktorá zhodnotila 
predloženú dokumentáciu a konštatovala, že tieto ŠP spĺňajúce štandardy SAAVŠ. Na výzvu Panelu boli 
do zápisnice zo zasadnutia RŠP doplnené aj vyjadrenie zamestnávateľov, ktorí uviedli, že ich skúsenosti 
so študentmi slovakisticko-mediálnych štúdií na UPJŠ FF sú veľmi dobré. Absolventi prichádzajú dobre 
pripravení tak po teoretickej, ako aj praktickej stránke. Ocenili ich jazykovú pripravenosť a flexibilitu. 
Študenti tohto ŠP ocenili vyzdvihli dôležitosť prace v mediálnej oblasti  a navrhujú vyššiu mieru účelových 
úloh pri predmetoch s praktickým zameraním. Doc. Bujňáková upozornila na vyskytujúci sa problém so 
zabezpečovaním predmetov externými vyučujúcimi. 
Prof. Ján Sabol, ako OZŠP programu slovakisticko-mediálne štúdiá na 1. a 2. stupni štúdia, predstavil 
študijný program a vyjadril sa k slovám pani doc. Bujňákovej. 
 
Študenti majú povinnú 3-4 týždňovú prax v mediálnom priestore. Uplatnenie študentov ŠP je veľké aj 
vďaka tomu, že pedagógovia sú z praxe. Zároveň na katedre funguje UNI TV, kde študenti reálne 
pripravujú svoje 15 min krátke filmy. Každý rok končí viac ako 20 študentov, čo je približne polovica 
z prijatých študentov. Selekcia je pomerne výrazná, nakoľko prvé ročníky sú náročné na lingvistické 
predmety. Uplatniteľnosť je veľmi dobrá, časť študentov ostáva v médiách na východe, časť odchádza na 
západ krajiny. Masmediálna komunikácia sa študuje na východnom Slovensku ešte na Prešovskej 
univerzite, s ktorou majú veľmi dobré kontakty. Prof. Gbúr doplnil, že ŠP na UPJŠ FF je oproti ŠP na 
Prešovskej univerzite vedený lingvistickou cestou, so silným dôrazom na slovenský jazyk. Doc. Sabol sa 
vyjadril aj ku kontinuite zabezpečenia ŠP. Dvaja odborní asistenti majú perspektívu habilitovania sa do 2 
rokov.  
 
Martin Duránik sa spýtal, či sa ŠP adaptoval aj na aktuálne trendy v oblasti sociálnych médií. Doc. Sabol 
odpovedal, že na magisterskom stupni, na úkor ekonomických predmetov, pribudol predmet  Digitálne 
médiá, ktorý obsiahne aj sociálne siete a najnovšie trendy v oblasti médií. Pán Duránik doplnil otázku, či 
neplánovali prezentovať filmovú tvorbu študentov verejnosti. Pán doc. Sabol vysvetlil, že študijný program 
nie je štúdiom filmovej tvorby, a preto to nepovažuje za vhodné. Doc. Beata Gajdošová dodala, že chváli 
ústretovú a kvalitnú prácu kolegov, s ktorými spolupracujú aj pri propagácii iných katedier na fakulte. Prof. 
Mareková vyzdvihla možnosť interdisciplinarity, kedy študenti slovakisticko-mediálnych štúdií mali prax 
pri propagácii iných fakúlt UPJŠ. Na otázku dr. Orságovej Královej, či vníma priestor na zlepšenie 
technickej vybavenosti, doc. Sabol odpovedal, že v dohľadnej dobe bude potrebné aktualizovať technické 
zabezpečenie študijného programu. 
 
Prof. Marián Andričík odprezentoval študijný program literárna veda na 3. stupni štúdia a uviedol, že 
absolvent literárnej vedy sa uplatní 

• v literárnovedne zameranom výskume akademického charakteru 
• vo vysokoškolskej a inej pedagogickej činnosti 
• v aplikovaných oblastiach: 

• umelecký preklad 
• redaktorská prax 
• literárna kritika, mediálna prax 
• biografické a bibliografické pracoviská 

Do roku 2021 mal študijný program 30 úspešných absolventov v dennej i externej forme štúdia.  
 
Personálne zabezpečenie študijného programu: 
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Osoba zodpovedná za uskutočňovanie, rozvoj a kvalitu študijného programu: 
• prof. PhDr. Marián Andričík, PhD.  

Zoznam osôb zabezpečujúcich profilové predmety študijného programu: 
• prof. PhDr. Ján Gbúr, CSc. 
• doc. Mgr. Ján Sabol, PhD., ArtD. 
• doc. Marián Milčák, PhD. 
• doc. Mgr. Markéta Andričíková, PhD. 

Zoznam školiteľov záverečných prác: 
• prof. PhDr. Marián Andričík, PhD. 
• prof. PhDr. Ján Gbúr, CSc.  
• doc. Mgr. Ján Sabol, PhD., ArtD.  
• doc. Marián Milčák, PhD. 
• doc. Mgr. Markéta Andričíková, PhD.  
• doc. PaedDr. Ivica Hajdučeková, PhD.  
• doc. PhDr. Ingrid Puchalová, PhD.  

Výsledky prijímacieho konania za posledné obdobie: 
Akademický rok Plánovaný počet prijatých Počet uchádzačov D/E  Počet prijatých  
• 2016/2017   2  3/1    2/1 
• 2017/2018   2   5/3    3/3 
• 2018/2019   2   6/1    4/1 
• 2019/2020   2   1/1    1/0 
• 2020/2021   2   7/0    3/0 
• 2021/2022   2   5/1    4/1 
• 2022/2023   2   2/1    1/1 

V akademickom roku 2022/2023 boli prijatí len študenti mimo KSSFaK. 
 
Silné stránky študijného programu 

• atraktívny a široko interdisciplinárne koncipovaný ŠP s presahom do mnohých oblastí umenia a 
kultúry 

• dobrá spolupráca s literárnovednými inštitúciami na Slovensku (iné univerzity, SAV) 
Slabé stránky študijného programu 

• ponuka smerom k zahraničným uchádzačom 
• spätná väzba absolventov v zmysle priamej reakcie na výzvu 

 
Tému získavania spätnej väzby otvorila doc. Bujňáková. Vzhľadom na štandardy potrebujeme dokladovať 
získavanie spätnej väzby od absolventov. Nateraz je to náročný proces, nakoľko absolventov nevieme 
prinútiť vyplniť dotazník . Jedným z návrhov bolo nechať vyplniť dotazník k spätnej väzbe pred prebratím 
diplomu napr. pri nácviku promócií. Doc. Borza poznamenal, že na FF počas štúdia pristupujú 
k získavaniu spätnej väzby systematicky, na začiatku aj na konci semestra, aby študenti vedeli, že sa 
s nim pracuje a že sa od nich takéto vyjadrenia vyžadujú. Prof. Mareková spomenula, že stretnutie ENQA 
v Temešvári bolo zameraná na zapájanie študentov do vnútorného systému kvality. Riešilo sa na koľko 
je vyjadrenie študenta objektívne a ako viesť študentov k dôvere k systému. Študenti by sa mali vzdelávať 
a vedomosti odovzdávať ďalej. Je veľkou ambíciou univerzity, aby získavanie spätnej väzby prebrali sami 
študenti. Martin Duránik zdôraznil, že študenti musia dostávať aj neformálne vzdelávanie a podporu 
spolkov. 
 
Prof. Andričík prezentoval novú informáciu o ponuke z Olomouca, zapojiť do programu Horizont v oblasti 
Digital humanities, v ktorom by sa otvorila aj možnosť habilitovania sa v odbore. Doc. Bujňáková 
odporučila, aby sa uchádzali aj o možnosť získavania dvojitých diplomov. 
 
 
4 Prerokovanie Vnútornej hodnotiacej správy o implementácii vnútorného systému 

zabezpečovania a overovania kvality na UPJŠ 
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Prof. Gabriel Semanišin odprezentoval draft Vnútornej hodnotiacej správy (VHS). Po vypracovaní textov 
ku každému štandardu bude správa poskytnutá na pripomienkovanie prorektorom a členom RVK. VHS 
musí byť odovzdaná aj v anglickom jazyku. V pláne je schválenie finálnej podoby správy 12.12.2022 na 
Rozšírenom kolégiu rektora a následne bude prerokovaná na najbližšom zasadnutí RVK UPJŠ, 
15.12.2022. So SAAVŠ bola odkomunikovaná technická stránka exportovania dokumentácie.  
 

 
Výsledok hlasovania 
Počet oprávnených členov RVK UPJŠ: 15 
Počet prítomných: 8 Počet hlasov za: 8 Počet hlasov proti:  0 Zdržali sa: 0 
 
  
5 Rôzne 
 
Prof. Mária Mareková členov RVK informovala o ukončení Dotazníkového prieskumu spokojnosti 
študentov s výučbou na univerzite a konštatovala, že účasť študentov bola približne rovnaká ako 
v predchádzajúcich rokoch. Kompletná správa bude zaslaná členom RVK a prerokovaná na 
decembrovom zasadaní RVK.  
 
 
 
Zapísala: RNDr. Zuzana Orságová Králová, PhD.   prof. Ing. Mária Mareková, CSc., v. r. 
Dňa 23.11.2022                            predsedníčka RVK UPJŠ 
 
 
Za overovateľku Zápisnice bola v súlade s Rokovacím poriadkom RVK UPJŠ určená doc. RNDr. Zuzana 
Ješková, PhD. 
 
              doc. RNDr. Zuzana Ješková, PhD.  
                           overovateľka 

Uznesenie č. 20/01 
RVK UPJŠ berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave prípravy Vnútornej hodnotiacej správy o 
implementácii vnútorného systému zabezpečovania a overovania kvality na UPJŠ. 
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